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Til Lene Glem, 
Formand 
Maine Coon Klubben Danmark 
 

 
 
 

20. marts 2013 
 

 
Kære Lene Glem, 
 
Tak for dit / jeres brev. 
 
Forretningsudvalget har noteret sig følgende: 
 

1. Mødet den 7. november 2012 mellem MCO klubben og Avlsråds- og FU repræsen-
tanter er ikke blevet opfattet ens af alle deltagere. 

2. MCO klubben føler sig stærkt forurettet af manglende kommunikation mellem FU 
og MCO klubben omkring denne uensartede opfattelse, idet man ikke opfatter 
kommunikation mellem Felis Danicas formand og MCO klubbens formand som 
”kommunikation”, fordi den fandt sted på en udstilling, og at det at kommunikati-
onen fandt sted på en udstilling, betyder at den daværende formand for MCO 
klubben følte sig nedgraderet og nedtalt. 

3. MCO klubben af har denne kommunikation udledt at:  
” Det er FD/Avlsrådet ønske at vi som SPK forbereder vores medlemmer på dette. 
DVS vi skal i stedet for at sige Poly-katte er specielle, spændende og sjældne.... 
skal vi til at sige at det er en arvelig defekt, som vi ikke bør avle på og at det ikke 
er godkendt i Fife og ikke kan udstilles ” 

 
Forretningsudvalget og Felis Danicas formand har ikke på noget tidspunkt haft til hen-
sigt at hverken nedgøre eller nedtale Maine Coon Klubben Danmark eller dens repræsen-
tanter – dertil har vi alt for stor respekt for vores specialklubber og deres medlemmer.  
 
Felis Danicas forretningsudvalg har – som nævnt på mødet – en forpligtelse til at sikre at 

Avls- og registreringsreglerne i såvel FIFe som Felis Danica overholdes. Her har vi speci-
fikt fokus på følgende paragraffer i FIFes Breeding & Registration Rules: 
 

3.5.1 Test programmes 
Cats in breeds which bear a risk of genetic disease and which satisfy the following 

criteria: 

– the disease is fatal or causes chronic distress 

– the disease occurs in a significant proportion of the breed 

– a reliable test is available, and the disease could be eliminated 
should be tested for such diseases. 

Each FIFe Member must develop appropriate programmes. 
 og 
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3.6 Cats not allowed for breeding 
The following cats are not allowed for breeding: 

– deaf cats (white cats must be tested before they are used for breeding) 

– cats with an umbilical hernia 
– cat suffering from a congenital abnormality (see article 3.1) 
– any type of “wild” cat or any new breed based on “wild” cats 
– cats suffering from (pseudo-) achondroplasia or osteochondrodysplasia. 

Each FIFe Member is free to impose further health restrictions, according to national 

circumstances. 
 
Disse 2 paragraffer danner baggrund for vores ønske om at snakke racerelaterede syg-
domsproblemer med specialklubberne, og et af de problemer, der var til debat på mødet 
den 7. november var Polydaktylisme, idet forretningsudvalget var blevet opmærksom på 
at avl på katte med denne defekt var langt mere udbredt end vi havde været klar over.  
At polydaktyle katte ikke kan udstilles i FIFe kan næppe komme som en overraskelse, jfr. 

FIFes Show Rules Table – Disqualifying and general faults 1.5 (Cats with poly- or oligo-
dactylism (too many or too few toes). Poly- og oligodaktyli er listet som diskvalificerende 
fejl. 
 
Forretningsudvalget havde 2 muligheder, hvoraf den ene var en håndfast håndhævelse af 
forbuddet, og den anden en dialogbaseret tilgang, hvor vi sammen med speciaklubben 
kunne begynde at udbrede oplysning om polydaktyli og sikre, at de, der arbejdede med 
disse linjer, i det mindste gjorde dette fuldt bevist om, hvad de havde med at gøre.  
Felis Danicas formand og den daværende formand for MCO klubben havde flere samtaler 
om dette emne (via mail og på udstilling), og enedes om, at der var basis for at holde et 
møde. 
 
Nedenstående er det referat, der foreligger fra mødet: 
 
____  Referat af møde mellem AR / FU og Maine Coon Klubben Danmark   _____ 
 
Deltagere: 
Fra Avlsrådet: Marianne Seifert-Thorsen, Jette Eva Madsen 
Fra Forretningsudvalget: Bette Lind 
Fra Main Coon Klubben Danmark: Charlotte Yoon, Lene Glem 
 

FU/AR forklarede at vi ønskede en tættere dialog mellem FD / AR / SPK, og at vi håbede 
det ville være til fordel for alle parter. Både Lene og Charlotte gav udtryk for deres posi-
tive holdning til mødet, og har også efterfølgende sagt at det for dem var et godt møde, 
som de fik meget ud af. 
 
Jette havde gjort et grundigt forarbejde omkring alle de defekter og sygdomme, der var 
kendt hos MCO generelt, og vi kom frem til den konklusion at:   

 der er mindre HCM i racen på nuværende tidspunkt end man skulle tro ud fra 
omtalen, men ikke alle scanner deres katte. 
Klubben havde den oplevelse at DNA testen for det særlige MCO (RAG mm) gen for 
HCM ikke havde gavnet racen, måske tværtimod, fordi det så ud til at det var de 
katte, der var heterozygote for genet, der havde mindst risiko for at udvikle HCM, 
og mange af dem, der tester for dette gen, lader det være nok. 

 Tandkødsproblemerne er på retur  

 Det største problem racen havde (og som måske relaterer sig til tandkødsproble-
merne) var et kompromitteret immunforsvar hos nogle katte, som gav sig udslag i 
dårligt udviklede, små, skrantende dyr. 

 HD, PL, PKD, SMA etc: ikke noget stort problem i racen. 
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 Poly: Charlotte og Lene var ikke selv interesseret i at avle med Poly-katte, og var 
begge på det rene med at det var en myte at der skulle være noget særligt ved tem-
peramentet hos poly-kattene. De var også villige til at gøre en indsats for at øge 
kendskabet til at der er tale om en defekt, og i første omgang skriver Jette en arti-
kel om poly som vi lægger på vores hjemmeside, baseret på den research, der fore-
ligger, og som hun havde med til mødet, og så blev hun inviteret til at komme til et 
par medlemsmøder i MCO klubben, hvor hun på det ene bla kunne tale om po-
lydaktyli.  De var i øvrigt også på det rene med at hollænderne arbejdede på at få 
poly godkendt (!) men var begge imod dette. Som Charlotte sagde: hun var ikke in-
teresseret i at Poly-kattene skulle få lov til at dominere deres race.  
Det er ikke noget stort skridt vi har fået taget, men nu har vi fået taget hul på dia-
logen, og det virkede som om vi ville i samme retning. 

 
_____ 
 
Det havde blot krævet et enkelt mail at få dette tilsendt. 
 
Forretningsudvalget har nu igen de samme 2 valgmuligheder, som nævnt ovenfor: at 
håndhæve forbuddet mod at avle på medfødte defekter, eller gennem fortsat dialog og op-
lysning sammen med specialklubben at arbejde for at få begrænset anvendelsen af po-
lydaktyle katte i avlen, og det er op til Maine Coon klubben Danmark, hvilken vej vi skal 
gå. 
 
 
 
På forretningsudvalgets vegne, 
 
 
 
Bette Lind 
Formand 
 


